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PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 27 ianuarie 2023, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din 
data de 27 ianuarie 2023 se desfășoară în sala de şedinţe a Palatului 
Administrativ, Piaţa Petru Rareş nr.1, municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-
Năsăud, începând cu orele 12:00. Prin Dispoziția Președintelui Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.11 din 20.01.2023 a fost convocat Consiliul 
Județean Bistriţa-Năsăud în ședință ordinară la data de 27 ianuarie 2023, 
orele 12:00. Consilierii județeni au fost convocați în scris, prin invitație 
transmisă prin e-mail și telefonic. 

Anunțul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afișat la sediul 
instituției şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-media locală. 

 

* 
 

La ședință este prezent domnul președinte Emil Radu Moldovan - 
Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud. De asemenea, sunt prezenți 
următorii consilieri județeni: doamna Tabără Camelia - vicepreședinte, 
domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal 
Attila, domnul Bertel Doru, doamna Calo Viorica, doamna Cîrcu Mirela-Maria, 
domnul Cârlig Cristian-Costel, domnul Coman Samuel-Leon, doamna 
Darabont Emiliana-Cristina, domnul Dedean-Bortăș Ioan, domnul Demian 
Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, domnul Filipoiu Augustin-Florinel, 
domnul Forai Mihael-Simion, domnul Galeș Florin-Grigore, domnul Ganea 
Octavian-Mihai, domnul Lupșan Nicolae-Grigore, domnul Manea Angelo-
Aurelian, domnul Marica Marius-Macedon, domnul Moldovan Florin-Cristian, 
domnul Pop George, domnul Puica Vasile, domnul Rus Dorin-Octavian, 
domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil, domnul Sbîrciu Călin, 
domnul Scuturici Gheorghe, doamna Sigmirean Doina-Maria și doamna 
Ulecan Maria. A lipsit de la lucrările ședinței domnul consilier județean Pintea 
Vasile-Lucian. 

* 
 

Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general 
al județului și domnul Grigore-Florin Moldovan - Administrator public al 
județului. 
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 De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - 
director executiv, domnul Cioarba Teofil-Iulian - director executiv, domnul 
Ceclan-Oprea Ciprian - director executiv, doamna Farcaș-Rotariu Cristina-
Annamaria - Arhitect-șef, doamna Nemeș Grațiela-Crina - director Cabinet 
președinte, domnul Borgovan Paul-Ioan - șef serviciu, doamna Bugnar 
Daniela-Florina - șef serviciu, doamna Duța Rafila-Parasca - șef serviciu, 
doamna Ceuca Adriana-Gabriela - șef birou, doamna Borșa Luminița - șef 
birou, doamna Sălăgean Codruța - consilier superior, domnul Manolache 
Victor - consilier, doamna Palade Ionela-Crina - consilier superior, doamna 
Nicoară Maria - consilier superior, domnul Spân George-Marian - consilier 
principal, doamna Neamțiu Oana-Ancuța - consilier Cabinet președinte și 
domnul Marica Alex-Dan - consilier Cabinet președinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți în sală: domnul Gavrilaș 
George-Alexandru - managerul Complexului Muzeal Bistrița-Năsăud, doamna 
Alboi-Șandru Elena - directorul general adjunct economic al Direcției Generale 
de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud, doamna Halasu 
Alina - șef serviciu, Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Bistrița-Năsăud, domnul Nușfelean Ionuț - șef serviciu Direcția 
Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud, domnul 
Cosma Vasile-Eugen - directorul Clubului Sportiv „GLORIA 2018  ̋ Bistrița-
Năsăud, domnul Pintea Ioan - managerul Bibliotecii Județene „George 
Coșbuc” Bistrița-Năsăud, domnul Borgovan Lucian - director executiv al 
Serviciului Public Comunitar de Evidenţă a Persoanelor al județului Bistrița-
Năsăud, domnul Niculae Cristian-Marius - director executiv al Asociației de 
Dezvoltare Intercomunitară pentru Gestionarea Integrată a Deșeurilor în 
județul Bistrița-Năsăud, doamna Dospina Daniela - contabil șef, Centrul 
Județean pentru Cultură Bistrița-Năsăud și reprezentanți ai mass-media 
locală. 

 
* 
 

În Proiectul ordinii de zi, prevăzut în Anexa la dispoziția de convocare, 
au fost înscrise 10 proiecte de hotărâri, precum și procesele-verbale ale 
ședințelor din data de 15.12.2022, din data de 21.12.2022, din data de 
05.01.2023, respectiv din data de 16.01.2023. La data de 25.01.2023, 
proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu Proiectul de hotărâre nr.VIII/1705 
din 25.01.2023 privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
Judeţului Bistriţa-Năsăud pe anul 2023 și estimările pe anii 2024-2026.  

Suplimentarea ordinii de zi a fost motivată de faptul că: 
- conform prevederilor art. 39 alin.(6) din Legea nr. 273/2006, proiectele 

de buget se aprobă de autorităţile deliberative în termen de maximum 45 de 
zile de la data publicării legii bugetului de stat în Monitorul Oficial al 
României, Partea I, termen care expiră la data de 02.02.2023; 
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- în conformitate cu prevederile Legii nr.273/2006, ordonatorii principali 
de credite, pe baza veniturilor proprii şi a sumelor repartizate, în termen de 
15 zile de la publicarea legii bugetului de stat în Monitorul Oficial al României, 
Partea I, definitivează proiectele bugetelor locale, care se publică în presa 
locală sau se afişează la sediile unităţilor administrativ-teritoriale, asupra 
cărora locuitorii unităţilor administrativ-teritoriale pot depune contestaţii, în 
termen de 15 zile de la data publicării sau afişării acestora. Proiectul de buget 
pentru anul 2023 a fost depus la consultare publică în data de 09.01.2023, 
termenul legal pentru consultarea publică fiind până la data de 25.01.2023, 
cu precizarea că până la această dată nu au fost depuse contestații.  

Proiectele de hotărâri supuse dezbaterii au îndeplinit condițiile 
prevăzute de art.136 alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului 
nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare. 

* 
 

(Ora 1200) 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Sărut-mâinile! Bună ziua, stimați colegi! La mulți ani! Să ne de-a 

Dumnezeu un an bun, cu multă sănătate și împlinirea tuturor gândurilor de 
bine. Vă mulțumesc pentru prezență.  

Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 29 plus 
președintele, fiind astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna 
desfășurare a ședinței ordinare a consiliului județean. 

Cu permisiunea dumneavoastră trecem la prezentarea proiectului ordinii 
de zi suplimentat. 

Proiectul ordinii de zi suplimentat cu 1 proiect de hotărâre: 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 15.12.2022 
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 21.12.2022 
3. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 05.01.2023 
4. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 16.01.2023 
5. Proiect de hotărâre nr.IX/452 din 09.01.2023 privind 
organizarea rețelei școlare a unităților de învățământ special din 
județul Bistrița-Năsăud, pentru anul școlar 2023-2024 
Inițiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

6. Proiect de hotărâre nr.IX/1236 din 18.01.2023 privind aprobarea 
regulamentelor de organizare și funcționare a unor servicii sociale 
din cadrul Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Bistriţa-Năsăud 
Inițiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
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7. Proiect de hotărâre nr.IX/1004 din 16.01.2023 privind 
completarea Planului de restructurare a Centrului de Recuperare și 
Reabilitare Neuropsihiatrică pentru Tineri cu Handicap Beclean, 
județul Bistrița-Năsăud, aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud nr.109/2019 
Inițiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

8. Proiect de hotărâre nr.IX/1014 din 16.01.2023 privind 
desemnarea reprezentantului Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
în Comisia de orientare școlară și profesională din cadrul Centrului 
Județean de Resurse și Asistență Educațională Bistrița-Năsăud 
Inițiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud  

9. Proiect de hotărâre nr.IX/997 din 16.01.2023 pentru modificarea 
Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.191/2022 privind 
aprobarea Memoriului tehnico-economic, a indicatorilor tehnico-
economici și cofinanțarea proiectului „Recipiente de colectare a 
deșeurilor pentru Dezvoltarea și Modernizarea Sistemului de 
Management Integrat al Deșeurilor din Județul Bistrița-Năsăud” în 
vederea finanțării prin POIM 2014-2020 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

10.  Proiect de hotărâre nr.IX/1266 din 18.01.2023 privind 
aprobarea Actului adițional nr.1 la Contractul de asociere între 
județul Bistrița-Năsăud, municipiul Bistrița, orașele și comunele din 
județul Bistrița-Năsăud pentru realizarea Proiectului „Management 
integrat al deșeurilor în județul Bistrița-Năsăud”, încheiat la data de 
10.04.2008 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

11. Proiect de hotărâre nr.IX/1268 din 18.01.2023 privind 
aprobarea modificării și completării Actului Constitutiv și a 
Statutului Asociației de Dezvoltare Intercomunitară pentru 
Gestionarea Integrată a Deșeurilor Municipale în Județul Bistrița-
Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

12. Proiect de hotărâre nr.IX/1402 din 19.01.2023 pentru 
modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.112/2014 privind înființarea Consiliului Județean al Tinerilor 
Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

13. Proiect de hotărâre nr.X/1445 din 20.01.2023 privind 
actualizarea datelor de identificare a sectorului de drum de la km 
2+728 la km 6+280 din drumul județean DJ173B înscris în Cartea 
funciară nr.83065 Bistrița, proprietate publică a județului Bistrița-
Năsăud 
Iniţiator: Tiberiu-Ciprian Kecskés-Simionca - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-

Năsăud 
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14. Proiect de hotărâre nr.VIII/1424 din 19.01.2023 privind 
aprobarea Acordului de parteneriat pentru realizarea și dezvoltarea 
unui Cloud Regional în regiunea Nord-Vest, cu finanțare prin 
Programul Regional Nord-Vest 2021-2027 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

15.  Proiect de hotărâre nr.VIII/1705 din 25.01.2023 privind 
aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-
Năsăud pe anul 2023 și estimările pe anii 2024-2026 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

16.  Diverse 
* 

 
Emil Radu Moldovan:- președinte- 
Dacă sunt intervenții din partea dumneavoastră, stimați colegi, la 
Proiectul ordinii de zi?  

 Nu sunt, deschidem procedura de vot. Stimați colegi, vă rog să votați. 
Cu 30 de voturi „pentru”, ordinea de zi suplimentată a fost 

aprobată. 
Vă mulțumesc. 

* 

 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
1.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 15.12.2022 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să votați.  

Cu 30 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan: - președinte -  
  2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 21.12.2022 

Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să votați.  
Cu 30 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
3. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 05.01.2023 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să votați.  
Cu 30 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc. 

* 
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Emil Radu Moldovan:- președinte- 
4.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 16.01.2023 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să votați.  
Cu 30 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 

 
Emil Radu Moldovan:- președinte- 
5. Proiect de hotărâre nr.IX/452 din 09.01.2023 privind 

organizarea rețelei școlare a unităților de învățământ special din 
județul Bistrița-Năsăud, pentru anul școlar 2023-2024 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați. 
Cu 30 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
6. Proiect de hotărâre nr.IX/1236 din 18.01.2023 privind 

aprobarea regulamentelor de organizare și funcționare a unor 
servicii sociale din cadrul Direcției Generale de Asistență Socială și 
Protecția Copilului Bistriţa-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați. 
Cu 30 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
7. Proiect de hotărâre nr.IX/1004 din 16.01.2023 privind 

completarea Planului de restructurare a Centrului de Recuperare și 
Reabilitare Neuropsihiatrică pentru Tineri cu Handicap Beclean, 
județul Bistrița-Năsăud, aprobat prin Hotărârea Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.109/2019 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați. 
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Cu 30 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 
Emil Radu Moldovan:- președinte- 
8.  Proiect de hotărâre nr.IX/1014 din 16.01.2023 privind 

desemnarea reprezentantului Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
în Comisia de orientare școlară și profesională din cadrul Centrului 
Județean de Resurse și Asistență Educațională Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Precizăm că votul pentru acest proiect este secret. Dacă sunt 

intervenții? Sigur, vă rog, domnule consilier. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Bună ziua, stimați colegi! Instituția pe care o avem în subordine CJRAE, 

are printre altele și un rol de a face consiliere pentru carieră, copiilor noștri, 
elevilor. Din păcate, lucrul acesta se întâmplă și în ultimii doi ani de zile am 
încercat cumva să facem să se întâmple, dar e nevoie de mult mai multe 
lucruri, de calculatoare, de softuri și așa mai departe, ca să reușim să facem 
să existe această consiliere cu adevărat, pentru că jumătate dintre elevii de 
liceu habar nu au în clasa a XII-a, și este foarte grav să știți, habar nu au 
unde să meargă și la ce sunt buni, deci lipsește consilierea pentru carieră, 
ceea ce ar trebui să facă CJRAE, nu o prea face. Este exact instituția care se 
pricepe, noi ca diriginți degeaba încercăm să facem, foarte puțini se pricep să 
facă o consiliere cu adevărat. Sunt în schimb, de la universități, programe 
foarte bune și, după teste foarte bune de carieră, nu îți vine să crezi ce bine 
vezi abilitățile și minusurile pe care le ai. În timp, poate doamna Tabără să 
vină cu un proiect în care să obligăm CJRAE, să ofere tuturor elevilor de liceu, 
clasa a XI-a mai ales, ca să aibă timp să se pregătească mai târziu, să 
obligăm CJRAE să dea pe suport scris 7-8-10 pagini la fiecare elev de clasa a 
XI-a, un astfel de test de carieră, este un lucru foarte practic și folosește cel 
puțin 10 ani. Gândiți-vă pentru că, copiii noștri, aveți și dintre dumneavoastră 
copii care au terminat un an de facultate și au renunțat la facultate pentru că 
nu aveau nici o treabă cu domeniul în care i-ați trimis dumneavoastră 
probabil, i-ați obligat, i-ați spus gândind că îi faceți oameni, și ei și-au dat 
seama că nu au nicio treabă cu domeniul respectiv și au renunțat la facultate 
peste voința dumneavoastră. Deci, asta se poate regla la clasa a VII-a, ca să 
știi la ce liceu mergi și la clasa a XI-a ca să știi ce vrei să faci cu viața ta 
după. Deci trebuie să fim atenți puțin, este o instituție care trebuie să fie 
pusă la treabă, care poate face lucruri foarte importante pentru noi. Vă 
mulțumesc. 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
Da. Dacă sunt alte intervenții? Domnule consilier, din păcate și CJRAE, ca 

multe alte instituții e cu 7 mame, adică o parte are responsabilitate consiliul 
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județean, altă parte inspectoratul școlar, altă parte ministerul. Eu vă fac o 
propunere constructivă, pentru că de fiecare dată consiliul județean a reușit 
să facă câte ceva, poate nu cât ne-am fi dorit cu toții, dar vă propun ca 
fiecare grup politic din cele trei grupuri politice de aici să își desemneze câte 
un reprezentant, eu o propun pe doamna Tabără Camelia că e cea mai în 
măsură și grupul PNL să desemneze un reprezentant, grupul PMP un alt 
reprezentant, să convocați conducerea CJRAE, cu cei de la inspectorat care 
au responsabilități în această direcție și să stabilim un plan concret, o 
strategie cu lucrurile pe care le-ați prezentat dumneavoatră în ședința 
plenului consiliului județean și poate vin și alte idei, pe urma stabilit clar 
termene precise, responsabilități. Adică eu sunt întrutotul de acord dacă 
putem face ceva, și sunt convins că putem face ceva în plus față de ceea ce 
se întâmplă, să facem. Am rugămintea, după ședință, cu doamna Tabără, 
domnul Cârlig și domnul Kecskés, desemnați și dumneavoastră... eu îmi asum 
să notific inspectoratul școlar și conducerea CJRAE, să stabiliți niște întâlniri și 
împreună să vedem care sunt lucrurile pe care le putem face.  

Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 30 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
9. Proiect de hotărâre nr.IX/997 din 16.01.2023 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.191/2022 privind aprobarea Memoriului tehnico-economic, a 
indicatorilor tehnico-economici și cofinanțarea proiectului 
„Recipiente de colectare a deșeurilor pentru Dezvoltarea și 
Modernizarea Sistemului de Management Integrat al Deșeurilor din 
Județul Bistrița-Năsăud” în vederea finanțării prin POIM 2014-2020 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, și un consilier județean nu a votat, 

proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
(Nu a votat domnul consilier județean Ganea Octavian-Mihai.) 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
10. Proiect de hotărâre nr.IX/1266 din 18.01.2023 privind 

aprobarea Actului adițional nr.1 la Contractul de asociere între 
județul Bistrița-Năsăud, municipiul Bistrița, orașele și comunele din 
județul Bistrița-Năsăud pentru realizarea Proiectului „Management 
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integrat al deșeurilor în județul Bistrița-Năsăud”, încheiat la data de 
10.04.2008 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați. 
Cu 30 de voturi „pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan:- președinte- 
11. Proiect de hotărâre nr.IX/1268 din 18.01.2023 privind 

aprobarea modificării și completării Actului Constitutiv și a 
Statutului Asociației de Dezvoltare Intercomunitară pentru 
Gestionarea Integrată a Deșeurilor Municipale în Județul Bistrița-
Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții, vă rog? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă 

rog să votați. 
Cu 30 de voturi „pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
12.Proiect de hotărâre nr.IX/1402 din 19.01.2023 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.112/2014 privind înființarea Consiliului Județean al Tinerilor 
Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții, vă rog? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă 

rog să votați. 
Cu 29 de voturi „pentru”, și un consilier județean nu a votat, 

proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
(Nu a votat domnul consilier județean Ganea Octavian-Mihai.) 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
13. Proiect de hotărâre nr.X/1445 din 20.01.2023 privind 

actualizarea datelor de identificare a sectorului de drum de la km 
2+728 la km 6+280 din drumul județean DJ173B înscris în Cartea 
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funciară nr.83065 Bistrița, proprietate publică a județului Bistrița-
Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții, vă rog? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă 

rog să votați. 
Cu 30 de voturi „pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
14.Proiect de hotărâre nr.VIII/1424 din 19.01.2023 privind 

aprobarea Acordului de parteneriat pentru realizarea și dezvoltarea 
unui Cloud Regional în regiunea Nord-Vest, cu finanțare prin 
Programul Regional Nord-Vest 2021-2027 
Avem un amendament: având în vedere adresa A.D.R. Nord-Vest înregistrată 
la Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud cu nr.III/1885/27.01.2023, prin care s-a 
transmis varianta modificată a Acordului de parteneriat, agreată de către toți 
partenerii, propun înlocuirea Anexei la proiectul de hotărâre cu varianta 
modificată.   

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții, vă rog? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă 

rog să votați. 
Cu 30 de voturi „pentru” proiectul de hotărâre cu 

amendamentul prezentat a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
15.Proiect de hotărâre nr.VIII/1705 din 25.01.2023 privind 

aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-
Năsăud pe anul 2023 și estimările pe anii 2024-2026 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții, vă rog? Doamna Calo, vă rog. 
Calo Viorica: - consilier județean -  
Bună ziua, domnule președinte, bună ziua tuturor! Vreau să vă spun că 

am studiat foarte atent și foarte, foarte mult bugetul. Într-adevăr sunt niște 
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puncte care nu sunt foarte bine făcute. Am avut foarte multe interpelări și cu 
această ocazie vreau să mulțumesc tuturor celor care mi-au trimis răspunsul 
la interpelările care le-am avut. Pe domnul director îl văd în fața mea și am 
spus și la comisie că nu am să blochez bugetul, am să votez pentru, dar l-am 
rugat pe domnul director să țină cont și ne-a promis, nouă tuturor, că tot ce 
am avut de completat, echipa noastră și cu mine bineînțeles, se va ține cont 
de tot ce am propus și tot ce am semnalat noi pentru acest buget. Același 
lucru, cu aceeași rugăminte am să vin și la dumneavoastră să țineți cont de 
tot ce am semnalat noi și eu voi vota pentru buget, dar, există și dar-ul acela 
domnule președinte și stimați colegi, e vorba de bani publici și am să fiu cu 
ochii pe toate instituțiile subordonate consiliului județean și bineînțeles și pe 
consiliul județean. Mulțumesc!  

Emil Radu Moldovan:- președinte - 
Eu vă anunț că nu îmi pot permite să trec peste înțelegerea 

dumneavostră cu domnul director Cioarba și o să fac întocmai și la timp tot 
ce ați decis. Vă rog domnule consilier. 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Stimați colegi, vreau să semnalez numai câteva probleme legate de 

buget. Sigur că bugetul dă o orientare dezvoltării județului și în ultimii ani am 
semnalat lucrurile importante care sunt necesare județului nostru, exact 
același lucru vreau să îl spun, ce am spus și acum un an la buget, dacă între 
timp în Maramureș președintele consiliului județean are trei parcuri 
industriale, făcute prin parteneriate cu primăriile și o parte din firme au venit 
deja, parcul industrial.... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
În Maramureș sunt trei parcuri industriale? 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Da, și al patrulea este în pregătire, domnule președinte. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Săptămâna trecută la întâlnirea de la Zalău domnul președinte Ionel 

Bogdan ne-a spus că nu are nici unul. De asta nu solicită la Agenția Națională 
de Investiții... 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Sunt trei care sunt în pregătire și al patrulea.... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Ca proiecte probabil, dar in momentul de față nu există în Maramureș 

niciun parc industrial, spre deosebire de județul Bistrița-Năsăud, care are unul 
în Bistrița. 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Da. În județul Bistrița-Năsăud spuneam că este un parc și 

dumneavoastră spuneați acum un an că nu o să fie, că nu sunt solicitări. Uite 
că este plin. De parcul industrial am discutat săptămâna trecută cu domnul 
primar Turc și a spus că sunt foarte multe solicitări și încet, încet se umple cu 
totul. Deci, ceea ce se întâmplă în jurul nostru, județele mari, județele mai 
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mici care au făcut treaba asta deja din 2004, subiectul acesta este din 2003-
2004, mai ales în Transilvania și în câteva județe din Moldova. Evident că au 
adus în timp firme, locuri de muncă, bani în județ, deci bugetul a crescut 
foarte mult în aceste județe. Dacă ne uităm, lucrurile sunt foarte clare, dar 
mai mult decât atât la capitolul locuri de muncă, uitați-vă că județul nostru în 
ultimii 10 ani are 70000-71000, acolo ne-am blocat.  

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Știți cât e deficitul de locuri de muncă, de forță de muncă?  
Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Lăsați că asta este o poveste, domnule președinte.  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Așa spuneți? 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean -  
Vă zic că este o poveste doar, pentru că oamenii care nu vor să lucreze 

aici pe un salariu de 1700 lei, se duc în capătul lumii, ascultați-mă și sunt ai 
noștri, sunt verișorii noștri.... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule consilier, eu nu voiam să vă contrazic. Iertați-mă. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Din 33 de verișori pe care îi am, 25 sunt plecați, domnule președinte. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Iertați-mă, că nu vreau să vă întrerup, nici să vă contrazic, dar poate 

facem un dialog. Toate datele statistice, prezentate de instituții, de Camera 
de comerț, de companii, cel puțin de 5-6 ani, domnule consilier Coman, la 
toate întâlnirile la care am participat, toate companiile se plângeau de o lipsă 
acută de forță de muncă, asta nu spun să vă contrazic că nu ar fi nevoie de 
parcuri industriale, sigur un parc industrial este un lucru bun și bine venit.... 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Și al doilea, dacă se poate. Dar venit de la consiliul județean. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Și 10 am spus, un parc industrial e bine venit, nu spun că nu e nevoie 

de parcuri, adică nu voiam să vă contrazic. Vă rog. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Domnule președinte, în ultimii 10 ani locurile de muncă în țară au 

crescut cu un milion și jumătate, la noi au rămas pe loc, 71000, uitați-vă că 
nu este complicat deloc. Asta înseamnă că nu am făcut ce trebuie la capitolul 
de dezvoltare a județului, vorbesc de planul forței de muncă. La alte capitole 
s-au făcut lucruri importante. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Îmi dați voie să vă mai întrerup puțin. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
La capitolul ăsta nu stăm bine. Și pentru mine este important, domnule 

președinte. 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule consilier, înseamnă că doamna director de la AJOFM care a 

prezentat, nu știu, săptămâna trecută, sau acum 2 săptămâni, cred că în 
colegiul prefectural, eu am citit în presă, că s-au creeat 3800 sau 4000 de 
locuri de muncă în ultimul an, minte? 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Să le vedem și în statistică, că la un moment dat erau 71000, deci nu 

știu de unde sunt 3000 de locuri de muncă? 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
O să caut și vă trimit. Intru pe Google, caut declarația și vă trimit. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Domnule președinte, în ultimii 10 ani sunt 71000, deci în ultimii 10 ani. 

La capitolul ăsta stăm pe loc și toate județele din jurul nostru au crescut 
pentru că este vorba de 1 milion jumătate în plus în ultimii 10 ani, țara s-a 
dezvoltat. Mai cu frâne, dar totuși s-a dezvoltat și creându-se locuri de 
muncă, evident că s-a pus presiune pe firme și au crescut salariile, la noi nu, 
nu au crescut nici salariile, nu a crescut nici forța de muncă. Aici e minusul 
grav pe care îl avem noi și pe care trebuie să îl semnalez, pentru că ne 
afectează pe toți, pentru că noi toți suntem aici responsabili de lucrul acesta 
și pentru că noi putem face ceva la capitolul ăsta, deci noi cu adevărat putem 
face ceva la capitolul ăsta, ca în timp, peste 4-5 ani să se vadă că, cresc 
locurile de muncă în județ, cresc salariile și crește bunăstarea, până la urmă 
crește și baza de impozitare și avem un buget mai mare. Am văzut .... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Rugămintea să încercați să terminați, vreo 3 minute scrie în 

regulament. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Am văzut, se încheie bugetul pe anul trecut pe investiții de 170 milioane 

de lei, foarte puțin, asta și pentru că la capitolul ăsta nu stăm bine, nu ne-am 
făcut treaba suficient. Mulțumesc. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu zic să mai aveți răbdare cu mine, un an și ceva și după aceea va 

venii altul aici care va face minuni pe aici, niște bugete cu mult mai bune de 
dezvoltare. Să fiți înțelegător cu un om în vârstă care a făcut și el ce a putut 
împreună cu dumneavoastră .... 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Mai pot o jumătate de minut? Vă rog. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, sigur. 
Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Domnule președinte, ați spus de multe ori că dumneavoastră sunteți 

adeptul reducerilor de personal, v-am ascultat anul trecut.... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Facem o dezbatere. Când vreți să dezbatem? 
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Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Ne-ați mirat pe noi liberalii că veniți cu idei liberale, care sunt foarte ok. 

Bun. 120 de posturi la consiliul județean este mult, cu 80 vă descurcați foarte 
bine, la centrul județean pentru cultură jumătate posturile, domnule 
președinte și așa mai departe. Este de unde, domnule președinte, este de 
unde să facem restructurări. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule Coman, acuma spuneați să creem locuri de muncă, după aia 

vreți să îi dăm pe ăștia afară și să îi reduc. Eu dacă vreți, când vreți 
dumneavoastră, facem o analiză pe restructurarea pe care noi împreună, nu 
eu, noi împreună atât cât am putut, am făcut-o anul trecut și este singura 
restructurare, a vreunei entități publice sau poate printre puținele, să nu spun 
singura, care stă în picioare. Dacă vă uitați la Oradea, i-a dat în campania 
electorală afară, i-a pus instanța pe toți înapoi. Au desființat centrul, absolut 
toate și eu nu vorbesc să sune, uitati-vă la teatru sau ansamblu săptămâna 
trecută, integral cu plata pe doi ani în urmă, tot pus înapoi, la Prahova, la 
multe altele, unde din elan tineresc s-au luat măsuri. Și sunt colegii mei aici 
care au gestionat povestea asta, nu e meritul meu, că sunt oameni care au 
analizat foarte serios cum se fac aceste lucruri. Suntem cred că printre 
puținele consilii județene, domnule Coman, care am făcut restructurări la 
DGASPC, care am făcut pe unde am putut, cât am putut, împreună cum am 
putut, dar stăm cu mult mai bine decât stau alte județe sau alte entități 
publice legate de restructurare. Dacă vreți, acum m-ați provocat, sper să nu 
vă supărați pe mine, hai să ne mutăm în Piața Centrală nr.1 și luați de acolo o 
schemă de personal, uitați-vă, uitați-vă comparativ la salariile de la Piața 
Centrală nr.1 și de la aparatul de specialitate al consiliului județean, să fim 
corecți cu toate lucrurile și o să constatați lucruri care o să vă surprindă poate 
plăcut sau poate neplăcut. Dacă o să constatați că sunt salariile mari, o să îmi 
spuneți, domnule ca să avem o salarizare pe mediu și noi, că suntem printre 
ultimii din țară, trebuie să avem o salarizare, nu e bine să avem salarii mici. 
Deci, trebuie să ne decidem încotro mergem. În concluzie pe principalul punct 
pe care dumneavoastră l-ați ridicat, eu nu mă opun sub nicio formă oricărui 
proiect care poate dezvolta cât de puțin acest județ. Domnul administrator 
public..că mi-am adus aminte ceva și în timp ce vorbeați dumneavoastră l-am 
întrebat....împreună cu partenerii noștri de la ADR-NV au luat act de poziția 
dumneavoastră de anul trecut și în momentul de față sunt făcute demersuri 
împreună cu Primăria Șintereag, pe terenurile de la fosta unitate militară, a 
fost un comitet de monitorizare, la finalul lunii este un nou comitet de 
monitorizare care are loc la Bistrița de data asta, cu specialiștii din autoritatea 
de management pe Programul Regional N-V, unde ne așteptăm ca, într-un 
termen rezonabil, să se finalizeze ghidurile ca ele să poată fi pe urmă puse în 
dezbaterea publică și pentru a putea lansa pe finalul primăverii, începutul 
verii, aplicațiile pentru accesare de fonduri europene și noi facem demersurile 
necesare pentru o astfel de investiție. Poate că e prea puțin, poate că se 
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putea mai bine, tot timpul este loc de mai bine, dar eu  nu sunt împotriva 
unor astfel de lucruri. Vă rog, domnule vicepreședinte. 

Tiberiu-Ciprian Kecskés-Simionca: - vicepreședinte - 
Referitor la parcurile industriale, eu cred că un parc industrial în primul 

și în primul rând este fiabil dacă avem o cale de acces importantă, de aceea 
Bistrița încă nu este eligibilă părerea mea pentru un parc industrial sau 
parcuri industriale fiabile. După ce vom avea Autostrada Nordului, se fac pași 
importanți, am văzut și ieri în presă, vom fi eligibili și pentru asta. Agenții 
economici mari se plâng de accesul la oraș. Drumurile sunt foarte importante, 
se pune accent pe Autostrada Nordului, se fac pași importanți, la studii de 
fezabilitate se dau drumul, când vor fi, vor fi, dar nu o să vină marii 
producători la Bistrița dacă nu au pe unde să vină. Mulțumesc! 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă altcineva dorește? Domnule consilier Scuturici, vă rog. 
Scuturici Gheorghe: - consilier județean - 
Mulțumesc, domnule președinte, nu intenționam să vorbesc dar m-a 

provocat domnul vicepreședinte. Dacă stăm să așteptăm până vom avea 
autobanda, părerea mea, că nu știu dacă vom mai avea cu cine să lucrăm în 
Parcul industrial. Ieri, după cum știți, domnule președinte, în ședința 
comisiilor reunite am avut mai multe dezbateri, mai multe interpelări, 
întrebări, aproape la toate am primit răspuns în cele din urmă, la unele chiar 
astăzi și răspunsurile au fost destul de în regula, le mulțumesc celor care ni 
le-au trimis. Dar vreau să vă spun, domnule președinte, că am fost dezamăgit 
de un răspuns al domnului director economic care la întrebarea „de ce nu 
avem prinși niște bănuți pentru Colibița?”, cu toate că, cred că sunteți 
informat că în urmă cu 5-6 luni, în cadrul Comisiei economice discutam 
despre promovarea să zic așa sau ajutarea la promovarea zonei Colibița și 
anume de realizarea, în parteneriat cu primăria, cu uat-ul, a unei parcări că 
ați văzut cu toții că mașinile sunt lăsate de-a lungul drumului. Amenajarea 
unei parcări și amenajarea unei faleze. Sunt sigur că știți, deoarece, chiar de 
la prima ședință l-am rugat pe domnul director Ceclan să vă informeze pe 
dumneavoastră despre intențiile noastre, să ia legătura cu domnul primar de 
la Bistrița Bârgăului și să avem un început, cu toate astea, că dacă rămânem 
doar la declarații și la știu eu ce, nu rezolvăm nimic. Ei, nu s-a concretizat, 
răspunsul domnului director a fost, că nu este o prioritate asta. M-a mirat și 
ieri, mă miră și astăzi, să crezi că sunt alte priorități după 30 de ani, să nu 
vezi o prioritate, să îți dea Dumnezeu o zonă de turism ca și Colibița, eu cred 
că turismul județului nostru poate să fie chiar un motor economic, domnule 
președinte, dar trebuie să avem cu totul alte viziuni. Astăzi, chiar dacă ieri  
m-am abținut la prevederile bugetare, astăzi o să votez bugetul județului, 
pentru că nu vreau să fiu eu cel care pune bețe în roate sau cel care vrea să 
blocheze, dar vă spun că votez cu degetul nu și cu sufletul. Îmi doream să 
văd mai multe obiective, în primul rând ceva mai mult despre turism, cum 
spunea și colegul nostru Samuel Coman, în realizarea unor locuri de muncă. 
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Să știți că m-am informat și ați completat și dumneavoastră astăzi, se pot 
face parteneriate cu uat-urile, a aduce făbricuțe în toate zonele județului, 
pentru că, domnule președinte, ne pleacă tinerii din județ și peste 20-30 de 
ani cei care vor fi la conducerea acestui județ cred că nu vor mai avea ce să 
facă. Vă mulțumesc. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Mulțumesc și eu, domnule consilier. Începusem să fiu gelos și invidios 

pe domnul director Cioarba că era foarte lăudat, dar acum m-ați liniștit 
dumneavoastră că îl mai și critică cineva din când în când, nu îl laudă toată 
lumea. Dezbaterea pe acest subiect este una foarte lungă și eu sunt de acord 
cu dumneavoastră, ar fi ideal dacă am avea resurse să facem, am termina 
proiectul cu parcarea de 400 de locuri de aici din spatele BCR-ului, i-am făcut 
o propunere și domnului primar Turc că suntem dispuși la o colaborare, am 
discutat cu ADR-ul să vedem dacă pe coridoarele de mobilitate urbană, sau 
cum găsim resurse financiare, că din păcate prețurile și știm cu toții după 
crizele multiple au sărit în aer la toate materialele de construcții și costurile 
sunt destul de consistente dar vom încerca să găsim o soluție împreună. 
Punctual, pe partea de faleză, îmi pare rău că nu am mai vorbit în ultima 
perioadă cu domnul primar Laba de la Bistrița Bârgăului. Dar din sumele de 
echilibrare, la înțelegere cu toți colegii primari, acolo au fost alocați niște bani 
importanți la Bistrița Bârgăului pentru realizarea documentațiilor și începerea 
lucrărilor, vă promit că imediat după ședință sun, pentru că era o soluție cred 
că de vreo 4 km și ceva din amonte în aval, pe stânga sau dreapta dar nu 
mai știu exact ce s-a întâmplat în ce stadiu este proiectul cu falezele. 
Încercăm pe aceleași considerente de a încerca să sprijinim cu ce putem noi 
sprijini turismul, am avut discuții finale cu cei de la ADR-NV să găsim o soluție 
de finanțare pentru cele 4 hectare de teren care le avem concesionate de la 
ABA Someș-Tisa în coada lacului pentru a dezvolta acolo anumite facilități 
pentru tineri și pentru oamenii care nu au resurse financiare să stea în 
hoteluri sau în cabane. Dar problema pe care dumneavoastră ați ridicat-o 
este una acută, cea a locurilor de parcare în zona Colibița, dar în momentul 
de față nu încerc eu să îl scot pe domnul Cioarba, dar el duce de vreo 2 luni 
de zile discuții interminabile cu toată lumea care vrea mai mulți bani și nu 
avem de unde să îi dăm și, în momentul de față, prioritatea zero a noastră a 
tuturor este partea de cofinanțare a proiectelor pe care le avem în mod 
special pe rețeaua TEN-T pentru care am luat 105 milioane de euro cred că 
pentru infrastructura de drumuri județene, care trebuie să o închidem în 
decembrie 2023 și asta a fost rugămintea mea la toți colegii mei ca fiecare să 
înțeleagă că trebuie să fie solidar pentru că proiectele astea sunt vitale să le 
terminăm în decembrie 2023. Nu exclude nimeni să începem să purtăm niște 
discuții în schimb costurile, domnule consilier Scuturici în Colibița sunt 
astronomice la terenuri. Îmi aduc aminte că împreună cu un fost coleg de-al 
dumneavoastră, cred că era domnul Țintean și alt coleg domnul Popescu, am 
încercat să găsim niște terenuri înainte de a concesiona coada lacului și acum 
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5-6-7 ani solicitările erau unele astronomice, dar eu nu exclud varianta să 
încercăm într-un parteneriat public-privat, consiliul județean cu primăria cu 
agenții economici, să căutăm niște soluții, nu am nimic împotrivă, dar în 
momentul de față rugămintea, să ne credeți, că nu aveam de unde în 
momentul de față să declanșăm asemenea discuții, că să punem o sumă 
derizorie numai ca să avem un capitol bugetar pentru asta și să nu putem 
onora, adică cream orizonturi de așteptare a oamenilor ca să îi dezamăgim 
mai târziu că nu putem face, dar eu v-am spus că nu exclud un astfel de 
lucru. Dacă mai sunt alte intervenții, vă rog. 

Scuturici Gheorghe: - consilier județean - 
Pot să intervin? 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, sigur. 
Scuturici Gheorghe: - consilier județean - 
Domnule președinte, știu detaliile, dar cum vă spuneam, noi de 5-6 luni 

în Comisia economică analizăm, am purtat discuții cu primăria și încercăm să 
și concretizăm să nu rămână doar la stadiu de poveste toată această 
încrengătură să zic așa. Data trecută, în mandatul trecut, eram chiar în 
comisia în care căutam terenuri, dar ne trebuia cu acces la lacul Colibița, 
pentru parcare nu ne trebuie acces. 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Da, adevărat.  
Scuturici Gheorghe: - consilier județean - 
Probabil primăria, chiar este interesul și al lor, ca să ne dea un teren 

sau să ne ajute în cumpărarea unui teren chiar dacă nu este la lac. Și sursă 
de finanțare vă mai pot spune eu una, domnule președinte, chiar dacă o să 
supăr pe multă lume, îmi asum: Dor românesc, 3 milioane de lei pe an se 
poate înjumătăți domnule președinte. Mulțumesc! 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
De acord cu dumneavoastră, și ăsta cum îi spune de la Centrul 

municipal... Cununa de pe Someș, dar eu v-am spus, am o vârstă, mă 
pensionez, am restructurat ce aveam de restructurat, de acum 
dumneavoastră restructurați pe care vreți. Eu mi-am luat toate urările de 
bine, nu mai am nevoie pentru următorul cincinal, după restructurările de 
anul trecut, deci am tot ce îmi trebuie, dacă vreți împart și cu 
dumneavoastră. 

Scuturici Gheorghe: - consilier județean - 
Chiar dacă supărăm, domnule președinte, de aceea ne-am asumat ca 

să fim aici la masa asta ca să luăm cele mai înțelepte măsuri. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu v-am spus, am încercat, am făcut câte ceva și vă spun că nu m-am 

așteptat să fie o reacție de genul pe care am trăit-o, dar cum ziceți 
dumneavoastră suntem aici, ne asumăm, facem lucruri. 

 



18 

 

Coman Samuel-Leon: - consilier județean –  
Domnule președinte nu i-a angajat tata, că tot dumneavoastră i-ați 

angajat, deci de la 24 sunt 100 acuma. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Domnule Coman, eu nu cred, la modul sincer că am angajat 80 de 

oameni la centru, dar memoria s-ar putea să îmi joace feste, dar vă spun că 
o să mă uit de când am venit eu, nu cred. 

Scuturici Gheorghe: - consilier județean - 
Nici nu mai contează ce a fost, contează ce facem de acum înainte. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Singurul lucru suplimentar care s-a făcut de când eu sunt președintele 

consiliului județean este ansamblul de dansatori, restul pe toți i-am găsit 
acolo și care, domnule Coman, cred că sunt 12, cu coregraful 13 și cred că 
între 80 și 13 e o mică, mare diferență. 

Scuturici Gheorghe: - consilier județean - 
Vreo 20 de mașini parcate, asta e o paranteză. 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Ce să facem cu bunăstarea oamenilor domnule Scuturici? Să îi punem 

să umble pe jos, pe urmă o să spună că nu avem talpă la papuci și stricăm 
trotuarul, așa stricăm numai străzile. 

Bun. Dacă nu mai sunt alte intervenții? Domnule doctor Rus, vă rog. 
Rus Marin-Vasile: - consilier județean 
Eu voiam să mai aduc un punct de pe buget legat de sport. Crește 

bugetul pe latura de sport, anul trecut a crescut, anul acesta a crescut, cu 1 
milion 200 de euro, cred că ar fi bine, domnule președinte, să se aducă în 
discuție o strategie pe sportul din Bistrița, deoarece bugetul crește și după 
cum ați spus dumneavoastră, nu prea sunt bani și dacă nu sunt prea mulți 
bani pentru investiții, măcar să avem puțină grijă și aici, să vedem ce dorim. 
Nu putem finanța toate sporturile să fie la un nivel mare și atunci județul va 
trebui să își găsească o portiță undeva că încă nu am ajuns la Bavaria să 
avem și Bayer Műnchen și nu mai spun câte, dar ne oprim. Cunosc, dar ca și 
strategie să gândim, vrem să dezvoltăm ramura asta și restul la un anumit 
nivel de masă și atunci e ok, tineretul poate să facă sport, să se aducă, dar 
nu putem să fim la nivel de performanță la toate sporturile. Mulțumesc.  

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Mulțumesc, domnule doctor. Ca să nu fie lucrurile greșit înțelese 67% 

din bugetul județului este destinat investițiilor, domnule doctor, 67% și să 
știți că pe partea asta de funcționare țin de consiliul județean 3800 de 
angajați. 1700 la spital, 1000 și ceva la DGASPC și cu toate celelalte instituții. 
Nu am nimic împotrivă să facem o strategie, eu nu am curajul să deschid o 
asemenea dezbatere că din 1400-1300 de sportivi, o să constat că ne trebuie 
3000, ca să închidem dezbaterea cu sporturile, aici tot eu primesc „urări” în 
fiecare zi, nu e problemă, de ce ăia, de ce nu ceilalți, de ce aici, de ce nu 
dincolo? De ce, dacă am căutat soluții împreună să dăm cadouri de Crăciun la 
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copii, dar de ce nu am dat și la ăia de la LPS și la ăia de la CSM și la ăia de la 
Transilvania și la ăia de nu știu unde, deci solicitarea este una mare, domnule 
doctor, dumneavostră aveți dreptate, costurile au crescut, a crescut și 
numărul de copii. Nu cred că ne vom dezvolta mai mult de atât că nu ne 
permitem decât ceea ce avem acuma, dar să știți că e foarte complicat. Eu 
am trăit lucrurile astea în discuțiile cu coordonatorul centrului de copii și 
juniori de la fotbal, cu domnul Sava și cu domnul Someșan și au spus așa: 
când vin 10 părinți cu 10 copii la teren, pe care îi oprim, pe care îi trimitem 
acasă? În momentul de față aveți dreptate, avem o problemă mare cu acest 
subiect și le-am cerut specialiștilor să încerce să gândească o strategie și să 
nu fim implicați noi, nici eu președintele consiliului județean, nici partea 
politică a consiliului județean, să vină specialiști cu o strategie, dar să știți că 
este foarte complicat să spui unui copil, nu știu așa din 3 în 3, cu soț sau fără 
soț, nu știu pe care dintre ei să îi punem să rămână și care să plece acasă. 
Cred că vă uitați, că sunteți un iubitor de sport, sunt convins că ați văzut, am 
fost solicitat de către Familiar Evil și întrebat dacă pot să facă o selecție 
pentru fetițele între 5 și 12 ani, pentru baby handbal și așa mai departe. Vă 
mărturisec că nu m-am gândit că la o simplă postare pe facebook sigur 
ajutați de colegii noștri din presă care au publicat și ei peste tot la instituțiile 
de presă pe care le reprezintă, această întâlnire, că au fost aproape 100 de 
fetițe la prima strigare. Ce să facem, eu nu le pot trimite acasă iertați-mă, nu 
știu, mai bine găsesc soluții, nu știu cum și de unde, dar cred că trebuie să 
ajutăm atât cât putem copiii să facă sport, în schimb aveți dreptate 
cheltuielile au crescut în fiecare an și vă mărturisec că așa cum doamna Calo, 
și nu sunt ironic deloc, a spus că va urmări lucrul ăsta eu am făcut-o deja și 
la câteva discuții a participat și colegul dumneavoastră lider de grup și nu 
merge aici în public dar la final întrebați-l cam cum arată discuțiile mele cu 
oamenii ăștia. Nu vreau să vă spun cum arătau solicitările lor. Era riscul de 
exemplu fetițele alea de la tenis de masă, domnule profesor, să nu mai facă 
sport, să plece din județ cum spunea domnul Coman sau domnul Scuturici pe 
nu știu unde. Sunt la Doha acum la campionatele mondiale, nu pot merge pe 
jos. Sunt lucruri într-adevăr și va fi foarte greu pentru că toată lumea vine, 
profesorii de sport de la LPS, din județ, primarii tot vin și e complicat, dar vă 
asigur că încercăm să ne uităm cu foarte mare atenție la poveștile astea.  

Rus Marin-Vasile: - consilier județean 
Vreau să vă uitați că și noi venim. Vrem un parc industrial, exact ca și 

ăia și ați spus că vi se rupe sufletul.... 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dar tocmai v-am anunțat că suntem pregătiți să accesăm aceste 

finanțări pentru un astfel de proiect. Mai multe detalii, vă rog frumos la 
următoarea comisie, domnule administrator public, cu colegii mei de la 
investiții, care știu proiectul foarte bine, pentru că e un proiect pe care l-a 
discutat domnul Boloș când încă nu era plecat la București, cu specialiștii de 
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la ADR, împreună cu domnul administrator și colegii noștri. Dacă nu mai sunt 
alte intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

Cu 28 de voturi „pentru” și 2 „abțineri” proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. 

(S-au abținut de la vot domnii consilieri județeni: Coman Samuel-Leon și Rus 
Marin-Vasile) 

* 
 

Emil Radu Moldovan:- președinte- 
La punctul Diverse, dacă sunt intervenții? 
Nu sunt. Vă mulțumesc mult de tot, vă doresc mult succes și vă aștept la 

meciul de handbal să batem pe Zalău. 
 

* 
Declar închise lucrările ședinței. (Ora 1245), 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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